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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 27 d’octubre
de 2005. Comença la sessió a les 10 hores i 3 minuts.
Presideix el Molt Excel·lent Senyor Julio de España
Moya. Sessió plenària número 62. Segona i darrera reu-
nió.

El senyor president:

Bon dia, molt honorable president del Consell.
Honorables consellers, il·lustríssims senyors diputats i

senyores diputades.
Continua la sessió amb la compareixença del president

del Consell per a respondre les preguntes d’interés general
per a la Comunitat Valenciana formulades pels grups parla-
mentaris.

En primer lloc, formula la pregunta l’il·lustre diputat i
síndic del Grup Parlamentari Popular, el senyor Castellano.

Por favor, don Serafín.

El senyor Castellano Gómez:

Molt excel·lent president.
Molt honorable president de la Generalitat.
Senyories.
La transcendència dels fets que ocorregueren el passat

dia 22 d’octubre en el Camp Nou motiva la pregunta que hui
li formulem al molt honorable president de la Generalitat,
perquè mos sembla molt lamentable i molt greu que s’ins-
trumentalitze un partit de futbol, un esdeveniment esportiu
d’eixa magnitud que, a més, fou retransmés per a tota
Espanya a través de la Forta, ni més ni menys que per a fer
apologia barata de pretensions independentistes i, sobretot,
per a provocar la Comunitat Valenciana, per a afrontar-la i
per a despreciar-la, la seua llengua, la seua cultura, la seua
identitat territorial, en una paraula, per a afrontar els seus
drets estatutaris i constitucionals.

En un estat democràtic, senyoria, açò no se pot con-
sentir, perquè el deport mai pot servir per a fomentar la
confrontació, per a fomentar la crispació, ni molt menys
el deport pot servir per a fer il·legalitats i botar-se la llei
vigent, ni més, quan se bota la llei vigent per a ferir els
sentiments de tot un poble. I, a més, aprofitant la bona fe
de molts milions de telespectadors i de molta gent que
anà a un camp de futbol a vore futbol i no a vore altres
qüestions.

I als valencians, senyories, ningú mos pot furtar els nos-
tres sentiments, ningú mos té de dir als valencians el que
som, el que hem segut i el que hem de ser de cara al futur.
Tenim de ser mosatros, senyories, els qui decidim sobre el
nostre futur. I de forma reiterada des del tripartit català s’es-
tà intentant ningunejar i discriminar la Comunitat
Valenciana, despreciant sense ningun tipus de complexos i
amb tota la claredat possible, les nostres senyes d’identitat,
i, aixina, el que aconseguixen els que ho fan i també els que
hi donen suport, o els que encoratgen els que ho fan, és obrir
vells debats absolutament superats, però, sobretot, el que
aconseguixen és fomentar la discriminació i els privilegis
d’uns sobre altres, i això, senyories, ni és solidari, ni és
constitucional, però, sobretot, això és frívol i irresponsable.

Els valencians no som segon plat de ningú, ni som
segundons, no som un apèndix absolutament de ningú.
Tenim la nostra personalitat pròpia, tenim la nostra iden-
titat pròpia i estem absolutament orgullosos de la nostra
història, de les nostres senyes d’identitat i del nostres

sentiments. Per tant, diguem alt i clar que ja n’hi ha prou
de ficar-se en les nostres senyes d’identitat.

I aquells que s’obstinen i altres que ho secunden o ho
encoratgen, els hem de dir amb tota la claredat que ni som,
ni hem segut, ni anem a ser mai part d’eixa entelèquia
inconstitucional que són els Països Catalans, no ho anem a
ser mai, i per molt que el senyor Carod-Rovira...
(Aplaudiments) I per molt que el senyor Carod-Rovira o
altres com ell li ho exigixquen al govern socialista, això no
pot ser mai en la vida.

Mosatros, els valencians, com dia, estem orgullosos de
la nostra identitat territorial, de la nostra cultura i de la nos-
tra llengua i de la nostra història, i per molt que altres vull-
guen desprestigiar-la, per molt que altres vullguen atacar-la,
mosatros anem a eixir sempre a defensar-la, ningú mos va a
callar en defensa del que és nostre i, sobretot, en defensa de
la Constitució i del nostre Estatut d’autonomia.

I ho defendrem en tot allò que estiga al nostre abast, ho
defendrem política, com ho estem fent ara ací, en esta tri-
buna, jurídicament i socialment. Ho defendrem sempre per
damunt de tot.

Per això, senyor president, el Grup Parlamentari Popular
ja ha presentat una proposició no de llei instant el Govern
central perquè modifique la legislació de l’estat, i també que
la Generalitat vaja per eixe camí, perquè no se tornen a
repetir esta sèrie d’esdeveniments que són absolutament
intolerables.

Jo crec que ací, el Grup Parlamentari Socialista, el Grup
Parlamentari de L’Entesa, tindran l’oportunitat de donar-
mos suport en rebutjar clarament els Països Catalans, tin-
dran també l’oportunitat de defendre clarament el que és la
nostra llengua, que no és altra que el valencià.

Mosatros hem dit amb coherència, i ho seguim diguent,
que mai aprovarem res que vaja per la unitat de la llengua.
Mosatros volem respecte a la Constitució i respecte al nos-
tre estatut. Per tant, el que volem és que ningú s’apròpie i
s’arrogue el que és el sentiment del poble valencià. I també
el govern socialista tindrà de donar suport estes qüestions,
perquè, si no, no serà que tinga una qüestió de talant, serà
que tinga una qüestió de debilitat manifesta enfront d’hipo-
teques que altres partits nacionalistes o independentistes li
estan dictant en el dia a dia.

Per això, per ser un tema que no és frívol per a mosatros,
per ser un tema que és molt important per a mosatros, li fem
la pregunta al molt honorable president de la Generalitat, de
la seua valoració, del que opina al respecte i, sobretot, dir
que els valencians no som moneda de canvi absolutament
de ningú ni per a ningú, i que anem a defensar sense com-
plexos i amb contundència la Constitució, l’Estatut d’auto-
nomia, però, el més important, anem a defensar amb con-
tundència els nostres sentiments.

Moltes gràcies.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Castellano.
Té la paraula, senyor president.

El senyor president del Consell:

Señor, presidente.
Señorías.
Señor portavoz del Grupo Parlamentario Popular, efecti-

vamente, el sábado por la noche, yo creo que vimos todos
los telespectadores, en general, de toda España, y los valen-
cianos en particular, un hecho más que, mezclado con el
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acontecimiento deportivo que significaba ese encuentro de
fútbol y además con otras circunstancias que allí se dijeron
y se produjeron, ha generado una amplísimo rechazo de la
mayoría de los españoles y estoy convencido que de la tota-
lidad de los valencianos.

No se puede utilizar un evento deportivo retransmitido a
toda España para lanzar proclamas inconstitucionales y que
atentan directamente al sentimiento de los valencianos. No
podemos permitirlo. Por eso ha habido una clarísima posi-
ción del Gobierno de la Generalitat, del Partido Popular, del
Grupo Parlamentario Popular, de otros representantes polí-
ticos, de representantes sociales de la Comunidad
Valenciana, de interlocutores de toda España en contra
directamente del hecho en sí, el del sábado por la noche,
gravísimo y atentatorio a nuestra Constitución y a nuestros
sentimientos, y una posición general que coincide con la
proposición no de ley del Grupo Parlamentario Popular y
con el proyecto de ley que, anuncio, el Gobierno de la
Generalitat enviará también a esta cámara, para que se tra-
mite como tal, para que se produzca la proposición de ley de
las Cortes Valencianas al Congreso de los Diputados para
que se modifique la ley que corresponda e impida la ley
cualquier acto o acontecimiento como el que ocurrió el
sábado por la noche en el Camp Nou en contra de la
Constitución y en contra de nuestros sentimientos.

Eso, en cuanto a las cuestiones generales. Creo que no
debemos permitirlo, no podemos mezclar la política con el
deporte, no podemos utilizar las retransmisiones deportivas
en directo para lanzar proclamas que, además, atentan a
nuestros sentimientos o a nuestra Constitución. Pero, sobre
todo, nosotros tenemos la enorme responsabilidad de no
dejar pasar este hecho como algo más intrascendente. No
podemos dejarlo en una mera crítica, no podemos hacer una
reflexión y que luego no tenga una consecuencia evidente y
contundente.

Porque el hecho en sí es muy grave, gravísimo, y des-
graciadamente, a lo largo de los años, muchas veces se han
visto acontecimientos de estas características como cuestio-
nes pasajeras, coyunturales, menores, o investidas de una
suerte de apuestas de reflexiones de tipo cultural sin tras-
cendencia política. Por eso es tan importante que esta cáma-
ra, las Cortes Valencianas, el parlamento autonómico valen-
ciano sea la que promueva políticamente cualquier opción
que impida que esto vuelva a suceder en cualquier rincón de
España. No puede ser, no podemos dejarlo pasar.

Se nos exige, como representantes políticos de los
valencianos, se nos exige como defensores de la legalidad
vigente, se nos exige como defensores de nuestros senti-
mientos, nuestra tradición y nuestra identidad como pueblo.
De esa exigencia, este debate; y de este debate, resoluciones
y propuestas concretas. Porque este pueblo sabe perfecta-
mente que nuestra Constitución y que las leyes están, entre
otras cosas, para defender nuestros intereses, nuestra singu-
laridad y nuestra identidad.

Si dejásemos pasar este hecho como una cuestión mera-
mente coyuntural, parecería que la ley no defiende nuestra
identidad, no defiende nuestra singularidad, ¡no defiende
nuestro hecho diferencial!, y eso no podemos permitirlo,
porque no puede haber nadie en la Comunidad Valenciana
ni en España que pueda llegar a pensar que la ley algunos se
la saltan a la torera y no pasa absolutamente nada.

De ahí la responsabilidad de esta cámara, precisamente,
cuando ha habido un hecho concreto y cierto masivamente
conocido y la actuación ha de ser clara y contundente por
parte de quienes representamos los sentimientos y política-
mente también al pueblo valenciano. De ahí esa proposición

no de ley y de ahí también el proyecto de ley que el
Gobierno de la Generalitat enviará a esta cámara.

No puede ser, no podemos permitirlo, no tiene sentido
alguno que ocurran estas cosas, no puede ser, esa entelequia
es una entelequia que atenta directamente a la ley y a nues-
tros sentimientos, y esa entelequia llamada Països Catalans
es una entelequia que, cuando se utiliza de la forma que se
hace en el lugar que se hace, atenta a la ley y a nuestros sen-
timientos. (Aplaudiments)

Y la ley y nuestros sentimientos tienen muchos lugares
donde se defienden. Uno de ellos y de manera prioritaria y
esencial, en esta cámara, en este parlamento. Ustedes repre-
sentantes como yo de los intereses políticos del pueblo
valenciano. Que nunca vuelva a ocurrir algo tan lamentable
como lo que ocurrió el sábado por la noche. Eso es lo que
tiene que concitar la unanimidad de todos los representantes
políticos de la Comunidad Valenciana: que nunca jamás
nadie pueda poner en tela de juicio quiénes somos y qué es
lo que queremos seguir siendo.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Per a formular la segona pregunta, té la paraula l’il·lus-

tre síndic senyor Pla del Grup Parlamentari Socialista.
Senyor Pla, té vosté la paraula.

El senyor Pla i Durà:

Gracias.
Senyor president, a quantes vivendes de protecció ofi-

cial ha donat qualificació provisional l’Institut Valencià de
Vivenda i quantes d’elles han estat acabades i lliurades als
ciutadans en el que va de legislatura?

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Pla.
Té la paraula, senyor president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Sin ninguna apuesta por la expropiación, tal y como

estamos escuchando del gobierno socialista en relación a las
viviendas de los españoles, decirles, en estos momentos,
85.000 familias de la Comunidad Valenciana tienen ya auto-
rizada su capacidad, a petición de estas familias, para la
adquisición de una vivienda cierta que en estos momentos o
está construida o se está construyendo (veus) en la
Comunidad Valenciana. 22.197 familias ya han entrado en
sus viviendas, construidas o rehabilitadas en nuestra comu-
nidad, y 8.000 viviendas son las que de una u otra forma de
manera directa está ejecutándose desde el Ivvsa.

Por lo tanto, 85.000 personas físicas de nuestra comuni-
dad que han solicitado una ayuda para adquirir una vivien-
da ya tienen concedida esa ayuda, sobre viviendas ya cons-
truidas o viviendas ciertas construyéndose en estos momen-
tos. Un registro público de petición cierta mediante la pre-
sentación del DNI y la declaración de renta correspondien-
te que ha tenido el correlato de la autorización, para esa
petición, por parte de la administración autonómica. Nunca
tantas familias en esta comunidad habían tenido la posibili-
dad de una ayuda económica de estas características para la
adquisición de una vivienda protegida.


